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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Komisija za ljudska prava, polnu ravnopravnost, nestala lica i peticije

P-br.24/2018

Priština, 21 Jun 2018

ZAPISNIK

Sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mirjeta Kalludra, Saranda Bogujevci,
Mexhide Mjaku-Topalli, Teuta Haxhiu i Albulena Balaj Halimaj.

Odsutni: Sašaa Milosavljević, Luljeta Veselaj-Gutaj, Shemsi Syla i Fisnik Ismaili.

Osoblje za podršku komisije: Sulltane Gashi, zvaničnik oblasti. 

Drugi učesnici: Haki Sadriu, Nike Prela, Ibrahim Haxhiu, Selim Zyberi i Gezim
Maloku-udruženje 27 April, Flutur Murtezaj i Adelina Hasani-KDI, Maja Marović-US
Embassy, Flora Kryeziu-Unicef, Amire Qamili-BIRN, Albana Hajdari-Kosova Post, Donika
Osmani-Ekonomija Online, Mejreme Tahirukaj- Radijo Kosovo i Zenel Hajrizi-RTK.

Sednicom predsedavala, Duda Balje, predsednica komisije.

Dnevni red:

1. Usvajanje zapisnika sa prošlih sednica;

2. Izveštavanje u komisiji o odvijanju radova na Memorijalnom kompleksu u Meje.
Pozvani: Udruženje porodica nestalih lica ,,27 april 1999- Meje'' i predstavnici
Agencije za menadžiranje memorijalnih kompleksa.;

3. Razno.
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1.  Usvajanje zapisnika sa prošlih sednica

Zapisnici sa održanih sednica od,  2 maja 2018 i 10 maja 2018, nisu stavljeni na
glasanje.

        2.  Izveštavanje u komisiji o odvijanju radova na Memorijalnom kompleksu u Meje.
Pozvani: Udruženje porodica nestalih lica ,,27 april 1999- Meje'' i predstavnici Agencije
za menadžiranje memorijalnih kompleksa

Predsednica, zahvaljujem se članovima udruženja 27 april što su se odazvali pozivu komisije,
da se više informišemo o radovima koji se provode na tom memorijalnom kompleksu, u tom
slučaju dala je reč predstavnici udruženja.

Haki Sadriu, je rekao da za ovaj memorijal postoje argumenti, imamo dokumente, fotografije
i pratimo projekat, što se tiče tendera, je rekao da udruženje nema uvid, ne znaju za otvaranje i
pobednika tendera. Što se tiče radova na tom kompleksu od prvog dana ima propusta, a najveći
propusti su pokriveni betonom sa pločama, a sada se postavlja i granit. Ne znamo kako se tamo
radi kad je slučaj u tužilaštvu.

Predsednica, je rekla da na sednici komisije je prisutan i direktor Agencije za menadžiranje
memorijalnih kompleksa, ali je rekla da vi kao udruženje ste zahtevali postavljanje jednog
granita kojeg nema na tržištu Kosova i ima jako visoku cenu, ova vrsta granita postoji samo u
Africi. 

Nikë Prela, je rekao da u pogledu vrste granita ima i na Kosovskom tržištu i većina grobnica
na Kosovu su rađena od tog materijala. Mi smo kao članovi porodica razočarani kako se
ovakva kapitalna investicija radi bez poštovanja građevinskih normi. Mi smo zato da se ne
nastavi na ovaj način, nego da se izvođenje radova vrši u normalnom obliku.

Teuta Haxhiu, je rekla da joj je žao što nije i predstavnik agencije za menadžiranje
memorijalnih kompleksa. Žalbe udruženja i porodica sam dobila 27 aprila, kada sam bila u
Meje, ono što mi je ostavilo utisak bilo je oštećenje grobova i nismo znali razlog, prema
g-din..Blakaj grobovi su oštećeni od strane porodica. 

Želela bih da znam dali je cena ove ploče visoka u odnosu  cena drugih ploča. Pomenulo se da
je tender otvoren od agencije dok u 2017.godini je raskinut ugovor sa kompanijom koja je
počela projekat. Može li se dogoditi da raskid ugovora donese i druge troškove, i obećavam da
će te imati bezrezervnu podršku komisije.

Haki Sadriu, je rekao da oštećenja grobova je obavljeno zahtevom organizacije koja se bavi
pronošenjem posmrtnih ostataka od mrtvačnice do sahrane, dok Vlada njih plaća. Mi samo
pokažemo mesto groblja i tog dana su bili svi prisutni iz Vladine komisije sem g-din.Gjetaj.
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Saranda Bogujevci, je rekla što se tiče radova na tom kompleksu, odlučili smo da bude deo
rezolucije koja je proizašla sa plenarne sednice od 27. aprila 2018. godine, da završni radovi na
Memorijalu u Meje budu gotovi do kraja ove godine. Razgovarali smo o poseti memorijala i da
uvidimo izbliza dokle su radovi. Želim da znam koje je učešće g-din.Gjetaj u ovom procesu
izgradnje memorijala i imate li dopis ili neki prateći dokument koji ste poslali kao obaveštenje
komisiji o ponovnoj sahrani posmrtnih ostataka, i ako imate bilo bi dobro da ih dostavite kod
nas u komisiju.

Lirije Kajtazi, je rekla da diranje memorijala je više nego zločin, sada znamo da je predmet u
tužilaštvu, šta mislite da možemo pomoći, u pomeranju procesa na bolje ne štedite nas.

Mexhide Mjaku-Topalli, je rekla da prve akcije koje smo uradili po ovom pitanju je sastanak
sa predstavnikom Agencije za zaštitu memorijala, a onda se sastati sa vama i otići na mesto
događaja i videti šta se događa. Ovo pitanje je i u Tužilaštvu i verujem da će se rešiti ispravno.
Nju je interesovalo pitanje raskida ugovora, da li zbog vaših primedbi ili zbog loših radova
izvođača i dati drugom izvođaču da završi radove kako treba.

Haki Sadriu, rekao je da na jednom sastanku sa predsednicom opštine zbog budžetskih
nemogućnosti su prisiljeni da odustanu od projekta. To je ona istakla i nismo imali mogućnost
da zaustavimo i odložimo proces. Drugo kad je prešao u zaštitu monumenata ušao je u
institucionalnu zaštitu. Bili smo srećni jer se u toj godini obećalo završetak radova. Mi smo
tražili od predsednice da deo izgradnje ovog memorijala bude firma Fidani, mi i danas ne
znamo koja ugovorena firma i ko izvodi radove.

Saranda Bogujevci, direktor agencije za zaštitu memorijala je nagovestio da postoje problemi
u opštini iz tog razloga je prebačen u agenciju, znači opština Đakovica, i kada je preuzet
projekat radovi su tekli dobro jedini razlog prelaza u agenciju je bio budžet. 

 Haki Sadriu, nama na sastanku je rečeno da je ovaj prelaz samo zbog nedostatka budžeta.

Teuta Haxhiu, je rekla da zahtev za raskid ugovora je bila opština.

Salim Zymberi, je rekao da nam je rečeno da je ovo veliki projekat i da za opštinu
neprebrodivo i zato ga mora uzeti Vlada, i da dozvoli agenciji menadžiranja je morala
jednostrano raskinuti ugovor. Isplatili su preko 130 hiljada evra kaznu, a što se tiše
g-din.Gjetaj, uvek se angažovao za manifestacije i bio je čovek koji nam je pomagao ali nije
imao ovlašćenja da donosi odluke.

Nikë Prela, je rekao da smo uzeli modele grobnica palih boraca u Landovici i ovo nije ništa
novo.

Saranda Bogujevci, je rekla ako opština nije imala budžet, sa rebalansom budžeta Skupština
je imala mogućnost da opštini Đakovica odobri dodatni budžet za ovaj projekat.

Predsednica, rekla je da će pratiti ovaj slučaj u ime komisije i da vi imate našu podršku do
kraja.
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Salih Zyba, rekao da povodom ovoga treba izaći sa jednim zaključkom i dati rešenje ovom
pitanju. Ovi elementi ugovora, da li je vrednost koja je isplaćena ili su budžetske linije.
Komisija treba da bude informisana dokle se stiglo sa ovim slučajem, jer samo jedna poseta
nije dovoljna.

Mirjeta Kallura, je rekla da treba videti ugovor koji je bio sa opštinom Đakovica, kako je
prekinut ugovor i zašto, onda da pređe na agenciju za menadžiranje memorijala.

Mexhide Mjaku-Topalli, je rekla da kolega Salihu naglasi u pisanoj formi koji će nam pomoći
u ovom procesu.

Salih Zyba, je naglasio da se obratimo opštini zvaničnim dopisom gde se traže osnovni
dokumenti i prateći elementi ugovora za memorijal, kako se zvalo prvi put. Tu dokumentaciju
da analiziramo i nađemo njegove elemente, to je dugačak proces ali ne i mučan. 

Albulena Balaj-Halimaj, je rekla da drugi poziv direktora agencije za menadžiranje
memorijala je bila greška. To je tehnička komisija koja vrši tehnički prijem tog memorijala na
kraju, ako vide da radovi nisu u redu neće primiti objekat i neće biti isplaćeno kompaniji.

Mirjeta Kalludra,  je pitala kolika je vrednost Memorijalnog kompleksa u Meje.

Saranda Bogujevci, je kazala ako se slažete da je dobro poslati jedan e-mail opštini Đakovica
i da zahtevamo osnovni projekat i proceduru do momenta kad je prekinut ugovor kompaniji, i
odatle uzeti podatke od agencije, analiziramo i onda odlučimo o sledećim koracima.

3.Razno.

Duda Balje, je rekla da smo se Ministarstvu obrazovanja obratili jednim dopisom sa
informacijom o mogućnosti školovanja punoletnih osoba koji nisu pohađali školu. Primili smo
dopis od ministra gde se kaže da da imaju jedno administrativno uputstvo.

Saranda Bogujevci, je predložila da se na sastanak pozove Vladina komisija koja dodeljuje
penzije silovanim ženama tokom rata, jer ima informacija da su odluke donesene a ne uzimaju
penzije.

Sednica je završena u 11:30.časova

pripremilo:
Pomoćno osoblje komisije

                                                                                                                  Predsednica komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                          Duda Balje


